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Følgende ble omfordelt i møtet 
- ”Møte med tjenestesteder”, brev fra byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester  
- Program høsten 2009 fro Rustad eldresenter og Manglerud Gård treffsenter 60+. 

 
Opprop 
 
Åpen halvtime  

- Amund Kveim, leder av Østensjøvannets Venner tok opp sak om Grøntplan. Mener 
bydelen ikke har markert seg godt nok i denne saken. Omfordelte notat med ønske om 
at BU spisser sitt vedtak ytterligere. 

- Geir Olsen, leder av Stor-Oslo prosjektet og representant for utbygger Joh. 
Scharffenbergsvei 75. Mener det ikke vil være mulig å omregulere området til 
omsorgsboliger med forslaget som foreligger fra Plan- og bygningsetaten. Henstiller 
til BU og støtte deres alternativ istedenfor. 
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Eventuelt 
Ingenting til eventuelt. 





Sak 117 /09  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til ny sak på sakskartet.  
”Barnefattigdom i Bydel Østensjø”. 
 
Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak av A og SV v/Hanne Eldby (SV). 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Godkjenning av innkalling og sakskart godkjent med følgende nye sak på sakskartet:  
Sak 143/09 ”Barnefattigdom i Bydel Østensjø” 
 
Det var enighet om å flytte sak 139/09 og sak 140/09 frem til etter sak 124/09.  
 

 Sak 118 /09  Godkjenning av BU-protokoll fra møte 22.06.2009 
 
BU-protokoll fra møte 22.06.2009 godkjent. 
 

 Sak 119 /09  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 24.08.2009 
Protokoll tatt til orientering  
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 31.08.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Omsorgskomite 31.08.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Oppvekstkomite 31.08.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Eldrerådet 31.08.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede 01.09.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsrådet 31.08.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget 31.08.2009 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget 31.08.2009 
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 Sak 120 /09  Informasjon fra administrasjonen 
 
Bydelsdirektør Tove Stien informerte om følgende:  

- Dato for budsjettseminar som opprinnelig ble satt i AU-møtet 24.08.2009 må flyttes, 
da en av avdelingssjefene ikke har anledning til å være tilstede. Det ble enighet om 
følgende nye dato for budsjettseminaret: 02.11.2009, kl. 1700-2100. 

- Oppslag i Aftenposten og NRK Østlandssendingen om manglende beskrivelse av 
gjeldsrådgivning bl.a. på bydelens nettsider. Bydelen har beskrivelse av dette, dog 
svært begrenset. Mer utfyllende informasjon vil bli lagt ut. 

 
Avd.sjef rehabilitering og omsorg, Solveig Nyhamar, orienterte om følgende:  

- Bydelen har tidligere søkt om å bli med i et prosjekt om TT-transport. Vi er nå valgt ut 
sammen med Bydel Nordstrand. Prosjektet starter opp 01.11.2009. 

- Det har kommet henvendelser vedr. evt. nedlegging av Rustad bokollektiv som driftes 
av Sykehjemsetaten. Saken skal drøftes bl.a. med pårørende. Iflg. Tommy Skjervold, 
som har vært i kontakt med byråd Sylvi Listhaug, vil Rustad bokollektiv ikke bli 
nedlagt. 

- Intermediær enhet er nå i drift. Offisiell åpning blir 18.09.2009. 
- På forespørsel ble det på generelt grunnlag orientert om saken om den MS-syke 

pasienten som ble omtalt i media i sommer. 
 

 Sak 121 /09  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 
31.07.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.07.2009 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Bydelsutvalget kom med følgende omforente tilleggsforslag til vedtak 
Administrasjonen legger frem en egen sak om omsorgsboliger med tjenester. 
 
Votering 
Det ble votert over begge forslagene under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.07.2009 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 

2. Administrasjonen legger frem en egen sak om omsorgsboliger med tjenester. 
 

 Sak 122 /09  Virkning av regnskap for 2008 m.v 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

 funksjon 120 Administrasjon økes med kr 329 000 
 funksjon 190 Avsetninger reduseres med 4,180 mill. kroner 
 funksjon 201 Førskole økes med kr 62 000 
 funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med kr 9 000 
 funksjon 221 Førskolelokaler og skyss økes med 2,016 mill. kroner 
 funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 341 000 



 funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 74 000 
 funksjon 233 Annet forebyggende helsearbeid økes med kr 45 000 
 funksjon 242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid økes med kr 868 000 
 funksjon 243 Tilbud til personer med rusproblemer økes med kr 982 000 
 funksjon 244 Barneverntjeneste økes med kr 150 000 
 funksjon 254 Kjernetjenester knyttet til pleie, omsorg, hjelp til hjemmeboende økes 

med kr 975 000 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

 funksjon 120 Administrasjon økes med kr 329 000 
 funksjon 190 Avsetninger reduseres med 4,180 mill. kroner 
 funksjon 201 Førskole økes med kr 62 000 
 funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med kr 9 000 
 funksjon 221 Førskolelokaler og skyss økes med 2,016 mill. kroner 
 funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 341 000 
 funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 74 000 
 funksjon 233 Annet forebyggende helsearbeid økes med kr 45 000 
 funksjon 242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid økes med kr 868 000 
 funksjon 243 Tilbud til personer med rusproblemer økes med kr 982 000 
 funksjon 244 Barneverntjeneste økes med kr 150 000 
 funksjon 254 Kjernetjenester knyttet til pleie, omsorg, hjelp til hjemmeboende økes 

med kr 975 000 
 

 Sak 123 /09  Månedsrapport barneverntjenesten per juli 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per juli 2009 til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per juli 2009 til orientering. 
 

 Sak 124 /09  Barnehager - full behovsdekning, status august 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Barnehager - full behovsdekning, status august 2009, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
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Barnehager - full behovsdekning, status august 2009, tas til orientering. 
 

 Sak 125 /09  SaLTo handlingsplan 2009 - 2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
SaLTo handlingsplan 2009 – 2012 tas til orientering. 
 
Bydelsutvalget kom frem til følgende omforente tilleggsforslag til vedtak. 
Bydelsutvalget har fått tilbakemeldinger fra ungdomsrådet i bydelen at de er positive til et 
obligatorisk program angående rus i 8. klasse, men er kritiske til kvaliteten på programmet 
Unge og Rus. Enkelte ungdommer har uttrykt ovenfor ungdomsrådet at programmet er lite 
effektivt. Bydelsutvalget ønsker at programmet Unge og Rus blir forbedret eller erstattet med 
et bedre alternativ som for eksempel fristil eller besøk på Blåkors. 
 
Vedtaket oversendes styringsgruppen for Salto for vurdering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak med tilleggsforslaget fra BU. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. SaLTo handlingsplan 2009 – 2012 tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget har fått tilbakemeldinger fra ungdomsrådet i bydelen at de er positive 

til et obligatorisk program angående rus i 8. klasse, men er kritiske til kvaliteten på 
programmet Unge og Rus. Enkelte ungdommer har uttrykt ovenfor ungdomsrådet at 
programmet er lite effektivt. Bydelsutvalget ønsker at programmet Unge og Rus blir 
forbedret eller erstattet med et bedre alternativ som for eksempel fristil eller besøk på 
Blåkors. 
 
Vedtaket oversendes styringsgruppen for Salto for vurdering. 

 

 Sak 126 /09  Prosjekt "Ja du kan" 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Prosjektbeskrivelse ”Ja - du kan!” tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Prosjektbeskrivelse ”Ja - du kan!” tas til orientering. 
 
 
 

 Sak 127 /09  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 
03.03.2009 
 



Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 03.03.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 03.03.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 128 /09  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 
15.06.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 15.06.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 15.06.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 129 /09  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 
25.03.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 25.03.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 25.03.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 130 /09  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter 12.05.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 12.05.2009 og 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
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Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 12.05.2009 og 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 131 /09  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og 
servicesenter 03.06.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter 03.06.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter 03.06.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 132 /09  Presisering av hjelpevergens oppgaver 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar svarbrev fra Justis- og politidepartementet om deres vurdering og uttalelse 
til krav om at hjelpeverger skal besøke sine klienter, til etterretning 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Bydelsutvalget tar svarbrev fra Justis- og politidepartementet om deres vurdering og uttalelse 
til krav om at hjelpeverger skal besøke sine klienter, til etterretning 
 
 

 Sak 133 /09  Referat fra tilsynsutvalgets dialog- og 
orienteringsmøter med brukere av hjemmetjenester 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar referat fra tilsynsutvalgets dialog- og orienteringsmøter med brukere av 
hjemmetjenester til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 



Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Bydelsutvalget tar referat fra tilsynsutvalgets dialog- og orienteringsmøter med brukere av 
hjemmetjenester til orientering. 
 

 Sak 134 /09  Forslag til navneendring, Oppsal eldresenter. Ny 
behandling 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppsal eldresenter endrer navn til Oppsal treffsenter 60 +. 
 
Frp v/Ann Carnarius Elseth (Frp) hadde følgende forslag til vedtak 
Oppsal eldresenter endrer navn til Oppsal hyggesenter 60+. 
 
Votering  
Frps forslag til vedtak ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble vedtatt med 10 stemmer for (A, Per Nygaard (SV), 
Gunnar Pedersen (H), Gro Thorup (H), Britt Inglingstad (V)) og 5 stemmer mot (Frp, Astrid 
Arnslett (H), Hanne Eldby (SV)). 
 
Vedtak 
Oppsal eldresenter endrer navn til Oppsal treffsenter 60 +. 
 

 Sak 135 /09  Rasismefri sone - statusrapport høsten 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rasismefri sone – statusrapport høsten 2009 tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rasismefri sone – statusrapport høsten 2009 tas til orientering 
 
 
 

 Sak 136 /09  Miljøfyrtårn - statusrapport høsten 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Miljøfyrtårn – statusrapport høsten 2009 tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Miljøfyrtårn – statusrapport høsten 2009 tas til orientering 
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 Sak 137 /09  Reguleringsplan til offentlig ettersyn - Ryensvingen 5-
7 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til planforslag til offentlig ettersyn, Ryensvingen 5-7 tilsluttes. 
 
BMK hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydel Østensjø ønsker etablering av varehandel som gjør at bydelens innbyggere slipper å 
reise ut av bydelen (som til Alna senteret), og i visse tilfeller helt ut av Oslo, for å gjøre 
innkjøp av arealkrevende varer. Bydelen støtter derfor utbyggers forslag om 2.500 m2 
handelsareal. Bydelen ber om at Oslo kommune i sin videre behandling av saken tar hensyn 
til at arealkrevende varer krever mer plass enn detaljhandel. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak med tilleggsforslag fra BMK 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Bemerkninger til planforslag til offentlig ettersyn, Ryensvingen 5-7 tilsluttes. 
2. Bydel Østensjø ønsker etablering av varehandel som gjør at bydelens innbyggere 

slipper å reise ut av bydelen (som til Alna senteret), og i visse tilfeller helt ut av Oslo, 
for å gjøre innkjøp av arealkrevende varer. Bydelen støtter derfor utbyggers forslag 
om 2.500 m2 handelsareal. Bydelen ber om at Oslo kommune i sin videre behandling 
av saken tar hensyn til at arealkrevende varer krever mer plass enn detaljhandel. 

 

 Sak 138 /09  Skøyen Alle 10-14, Høyenhall. Invitasjon til innspill fra 
bydelen, område- og prosessavklaring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Skøyen Alle 10-14, Høyenhall tilsluttes. 
 
BMK hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Det er registrert en gravhaug og en oldtidsvei innenfor planområdet. Bydelen er kjent med 
uttalelsen fra Byantikvaren vedrørende potensial for uregistrerte fredede kulturminner og 
tilslutter seg denne. 
 
 
Per Nygaard (SV) hadde følgende tilføyelse til BMKs forslag til vedtak 
Forøvrig påpekes at Skøyen Allé ikke er på Høyenhall, men på Bryn. 
 
Votering 
Det ble votert over forslagene til vedtak under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Skøyen Alle 10-14, Høyenhall 
tilsluttes. 



2. Det er registrert en gravhaug og en oldtidsvei innenfor planområdet. Bydelen er kjent 
med uttalelsen fra Byantikvaren vedrørende potensial for uregistrerte fredede 
kulturminner og tilslutter seg denne. Forøvrig påpekes at Skøyen Allé ikke er på 
Høyenhall, men på Bryn. 

 

 Sak 139 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Johan 
Scharffenbergs vei 75, skullerud 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til planforslag til offentlig ettersyn – Johan Scharffenbergs vei 75, Skullerud 
tilsluttes. 
 
BMK hadde følgende forslag til vedtak 
Bydel Østensjø ønsker å avgi en bredere høringsuttalelse enn bemerkningene gitt i brev av 
29.06.2009, som er et subsidiært vedtak dersom følgende bemerkninger ikke blir tatt til følge:  
 
Bydel Østensjø ønsker å se området mellom E6, Gamle Enebakkveien (Living) og Skullerud 
nærings- og boligområde i sammenheng. Den betydelige trafikkbelastningen i området er i 
stor grad er forårsaket av tungtrafikk og privatbiler til og fra næringsområdene.  
 
Det foreligger planer for å gjøre Skullerud til et ”stasjonsnært område” med medfølgende 
fortetting og trolig ytterligere trafikkbelastninger. Det antas bl.a. at gjennomføring av denne 
planen kan gi stor trafikkbelastning. Vi ber derfor Plan- og bygningsetaten om på ny å vurdere 
planen med henvisning til dette og det midlertidige bygge- og deleforbudet. 
 
Nåværende veisystem er overbelastet. Reguleringsbestemmelsene i området er utdaterte og 
bør vurderes på nytt. Trafikk-kanaliseringen i området må løses før vi kan anbefale noen av 
forslagene som er fremmet.  
 
Bydelen uttrykker i tillegg bekymring for skolekapasiteten i området og Undervisningsbyggs 
uttalelse ved offentlig ettersyn, spesielt i forhold til Skolebehovsplanen.  
 
Kopi av vedtaket oversendes Samferdselsetaten, Veivesenet region øst og 
Byutviklingskomiteen 
 
Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende forslag til vedtak 
Nest siste avsnitt i BMKs forslag til vedtak fjernes 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende forslag til vedtak 
I nest siste avsnitt i BMKs forslag til vedtak tilføyes ”imøteses”. 
 
Bjørn Vesten (Frp) trakk sitt forslag til vedtak. 
 
Frp v/Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende forslag til vedtak 
Millenium Property II AS ved Felix Arkitekter AS/har kommet med et planforslag til 
utbygging av Johan Scharffenbergs vei 75 på Skullerud i tre bygg på henholdsvis 4 og 5 
etasjer. I bydelsadministrasjonens foreløpige uttalelse gis det støtte til Plan- og 
bygningsetatens (PBE) skisse til en alternativ og redusert utbygging. Denne skissen innebærer 
at en av de tre planlagte blokkene fjernes, særlig av hensyn til barn og unge.  
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Felix Arkitekter har i brev til PBE av 7. juli d.å. kommentert PBEs alternative forslag. Dette 
brevet var ikke vedlagt saken, og er kommet BMK i hende etter siste komitemøte.   
 
Opplysningene fra Felix peker på momenter som gjør at PBEs argumenter for å innskrenke 
prosjektet ikke er like innlysende. Felix oppgir at hovedmålet med prosjektet er å bygge 
omsorgsboliger (for eldre). De mener det derfor er unaturlig å begrunne fjerning av en av 
blokkene ut fra hensyn til barn og unge og fare for redusert sol og lys på plassen mellom 
disse. Felix mener de dessuten har fulgt PBEs retningslinjer for hvor nære slik blokker kan stå 
ut fra deres høyde.  
 
Samtidig mener Felix at PBE har sett bort fra at fjerning av en av blokkene vil gjøre det 
sentrale utearealet vesentlig mer utsatt for støy fra tilgrensende veier.  
 
Det er behov for omsorgsboliger i bydelen. BMK er blitt forelagt kopi av brev fra helse- og 
velferdsetaten av 2. september med aksept for leie av omsorgsboliger i nybygget.  
 
Bydelen har fra utbygger fått opplyst at dette ikke vil kunne realiseres med PBEs alternative 
forslag.  
 
Bydelen ber derfor PBE vurdere alternativ 1 på nytt, og gå inn i en konstruktiv prosess med 
utbygger slik at bl.a. omsorgsboliger kan realiseres. 
 
Votering 
Det ble først votert over BMKs forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det ble votert over forslaget til vedtak fra Britt Inglingstad (V). 
Votering enstemmig 
 
Til slutt ble det votert over forslaget til vedtak fra Frp v/Bjørn Vesten (Frp) 
Forslaget ble nedstemt med tre stemmer for (Frp) og 12 stemmer mot (A, SV, H og V). 
 
Vedtak 
Bydel Østensjø ønsker å avgi en bredere høringsuttalelse enn bemerkningene gitt i brev av 
29.06.2009, som er et subsidiært vedtak dersom følgende bemerkninger ikke blir tatt til følge:  
 
Bydel Østensjø ønsker å se området mellom E6, Gamle Enebakkveien (Living) og Skullerud 
nærings- og boligområde i sammenheng. Den betydelige trafikkbelastningen i området er i 
stor grad er forårsaket av tungtrafikk og privatbiler til og fra næringsområdene.  
 
Det foreligger planer for å gjøre Skullerud til et ”stasjonsnært område” med medfølgende 
fortetting og trolig ytterligere trafikkbelastninger. Det antas bl.a. at gjennomføring av denne 
planen kan gi stor trafikkbelastning. Vi ber derfor Plan- og bygningsetaten om på ny å vurdere 
planen med henvisning til dette og det midlertidige bygge- og deleforbudet. 
 
Nåværende veisystem er overbelastet. Reguleringsbestemmelsene i området er utdaterte og 
bør vurderes på nytt. Trafikk-kanaliseringen i området må løses før vi kan anbefale noen av 
forslagene som er fremmet.  
 
Bydelen uttrykker i tillegg bekymring for skolekapasiteten i området og Undervisningsbyggs 
uttalelse ved offentlig ettersyn, spesielt i forhold til Skolebehovsplanen, imøteses.  
 



Kopi av vedtaket oversendes Samferdselsetaten, Veivesenet region øst og 
Byutviklingskomiteen. 
 

 Sak 140 /09  Grøntplan for Oslo. Kommunedelplan for den 
blågrønne strukturen i Oslos byggesone. Varsling av planforslag til 
offentlig ettersyn 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Grøntplan for Oslo, Kommunedelplan for den blågrønne strukturen i Oslos byggesone tas til 
etterretning. 
 
Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til vedlagte notat fra Østensjøvannets venner. Notatet bes 
oversendes Plan- og bygningsetaten. 
 
Frp v/Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelen viser til innspill fra Amund Kveim vedr. Grøntplan for Oslo. Bydelen ber om at 
innspillet legges ved saken i dens videre behandling. 
 
Astrid Arnslett (H) hadde følgende tilleggforslag til vedtak 
Grøntplan for Oslo, Kommunedelplan for den blågrønne strukturen i Oslos byggesone tas til 
etterretning m/følgende tillegg: 
Østensjøs bydels egenart, med Østensjøområdet miljøpark som naturlig midtpunkt, gir store 
muligheter for å sikre, utvide og nyetablere blågrønne korridorer. Dette gjelder først og fremst 
Bølerbekken med sidebekker, men også korridorer som forener Østensjøvannet med 
vassdragene i nord og sør.  
Østensjøvannet får i dag bare en liten andel av vannet fra vassdragets eget nedbørsfelt. Dette 
kompenseres noe ved at Bogerudmyra kunstig tilføres vann fra nabovassdraget i sør, 
Ljanselva. Denne overføringen pågår med en tidsbegrenset konsesjon frem til 2013. Innen den 
tid må det i Østensjøvassdraget foretas tilbakeføring og rensing av vann, fortrinnsvis i 
gjenåpnede bekkedrag der dette er mulig. For noen av bekkene er det aktuelt å etablere 
renseparker, etter mønster av Langerudbekken rensepark. Dette gjelder først og fremst Bøler- 
og Smedbergbekken, men trolig også Godliabekken. 
Mulighetsstudien for åpning av Bølerbekken fra Østmarkveien til Østensjøvannet, samt 
sidebekken fra Bølerputten (Haraløkka) bør gis høyeste prioritet og igangsettes snarest. 
Forholdene for slike bekkeåpninger er åpenbart til stede, en gjennomføring vil skape nytt liv i 
sentrale grøntområder og bidra til bedret vanntilførsel til Østensjøvannet 
Videre bør det tas initiativ til å få åpnet Røssedalsbekken, fra vannskillet ved ”Living” til 
Ljanselva ved Skulleruddumpa. Her kan man se for seg en sammenhengende blågrønn 
korridor fra Ljanselva, langs en gjenåpnet Røssedalsbekk, via Bjørnsenskogen og 
Abildsømyra til Smedbergbekken og Østensjøvannet. 
Tilsvarende er det naturlig å se på åpningen av en forlenget grøntkorridor fra Østensjøvannet, 
via Mølledammen ved Christinedal , langs en planlagt bekkeåpning ned mot Bryn senter og i 
fremtiden mot bekkeutløpet i Alna ved Bryn jernbanestasjon. 
For alle disse tre prosjektene er det nå viktig at disse planene legges til grunn ved alle 
reguleringer og tiltak i traséene, særlig når det gjelder rør, kabler og annen infrastruktur, for å 
lette en fremtidig gjennomføring. 
Ovennevnte muligheter bør gis høy prioritet. I etterkant bør man så se nærmere på åpning av: 

‐ Rustadbekken langs turveien øst for Rustadfeltet 
‐ Manglerudbekken fra Manglerud idrettsfelt til Østensjøvannets nordende 
‐ Godliabekken ved Østensjø skole til Østensjøvannet 
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‐ Smedbergbekkens nordre tilførselsbekk fra Plogveien til Smedbergveien 

Når det gjelder grøntområder for øvrig, er det grunn til å peke på behovet for å stanse 
utbyggingen av de mange ”hundremetersskogene” som er vesentlige i nærmiljøet, samt å 
etablere og sikre sammenhengende turvei- og sykkeltraséer der disse mangler. I den 
sammenheng er utforming og kvalitet mindre vesentlig enn det å få etablert sammenhengene 
lenker. 

Gunnar Pedersen (H) trakk sitt forslag til vedtak. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra Bjørn Vesten (Frp). 
Forslaget falt med 4 stemmer for (Frp og Helga Skau (A)) og 11 stemmer mot (Arnfinn Aabø 
(A), Liv Thorstensen (A), Randi Vollmerhaus (A), Karin Svendsen (A), Mona Myrvold (A), 
SV, H og V). 
 
Til slutt ble det votert over forslaget til vedtak fra Astrid Arnslett (H) 
Forslaget ble vedtatt med 12 stemmer for (A, SV, H og V) og 3 stemmer mot (Frp). 
 
Vedtak 
Grøntplan for Oslo, Kommunedelplan for den blågrønne strukturen i Oslos byggesone tas til 
etterretning m/følgende tillegg: 
Østensjøs bydels egenart, med Østensjøområdet miljøpark som naturlig midtpunkt, gir store 
muligheter for å sikre, utvide og nyetablere blågrønne korridorer. Dette gjelder først og fremst 
Bølerbekken med sidebekker, men også korridorer som forener Østensjøvannet med 
vassdragene i nord og sør.  
Østensjøvannet får i dag bare en liten andel av vannet fra vassdragets eget nedbørsfelt. Dette 
kompenseres noe ved at Bogerudmyra kunstig tilføres vann fra nabovassdraget i sør, 
Ljanselva. Denne overføringen pågår med en tidsbegrenset konsesjon frem til 2013. Innen den 
tid må det i Østensjøvassdraget foretas tilbakeføring og rensing av vann, fortrinnsvis i 
gjenåpnede bekkedrag der dette er mulig. For noen av bekkene er det aktuelt å etablere 
renseparker, etter mønster av Langerudbekken rensepark. Dette gjelder først og fremst Bøler- 
og Smedbergbekken, men trolig også Godliabekken. 
Mulighetsstudien for åpning av Bølerbekken fra Østmarkveien til Østensjøvannet, samt 
sidebekken fra Bølerputten (Haraløkka) bør gis høyeste prioritet og igangsettes snarest. 
Forholdene for slike bekkeåpninger er åpenbart til stede, en gjennomføring vil skape nytt liv i 
sentrale grøntområder og bidra til bedret vanntilførsel til Østensjøvannet 
Videre bør det tas initiativ til å få åpnet Røssedalsbekken, fra vannskillet ved ”Living” til 
Ljanselva ved Skulleruddumpa. Her kan man se for seg en sammenhengende blågrønn 
korridor fra Ljanselva, langs en gjenåpnet Røssedalsbekk, via Bjørnsenskogen og 
Abildsømyra til Smedbergbekken og Østensjøvannet. 
Tilsvarende er det naturlig å se på åpningen av en forlenget grøntkorridor fra Østensjøvannet, 
via Mølledammen ved Christinedal , langs en planlagt bekkeåpning ned mot Bryn senter og i 
fremtiden mot bekkeutløpet i Alna ved Bryn jernbanestasjon. 
For alle disse tre prosjektene er det nå viktig at disse planene legges til grunn ved alle 
reguleringer og tiltak i traséene, særlig når det gjelder rør, kabler og annen infrastruktur, for å 
lette en fremtidig gjennomføring. 
Ovennevnte muligheter bør gis høy prioritet. I etterkant bør man så se nærmere på åpning av: 

‐ Rustadbekken langs turveien øst for Rustadfeltet 



‐ Manglerudbekken fra Manglerud idrettsfelt til Østensjøvannets nordende 
‐ Godliabekken ved Østensjø skole til Østensjøvannet 
‐ Smedbergbekkens nordre tilførselsbekk fra Plogveien til Smedbergveien 

Når det gjelder grøntområder for øvrig, er det grunn til å peke på behovet for å stanse 
utbyggingen av de mange ”hundremetersskogene” som er vesentlige i nærmiljøet, samt å 
etablere og sikre sammenhengende turvei- og sykkeltraséer der disse mangler. I den 
sammenheng er utforming og kvalitet mindre vesentlig enn det å få etablert sammenhengene 
lenker. 

 

 Sak 141 /09  Søknad om skjenkebevilling - Godlia Grill DA 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Godlia Grill DA er registrert i Brønnøysundregisteret med næringskode 56.102 drift av 
gatekjøkken.  
I henhold til forskrift om serverings-, salgs- og skjenkebevillinger § 4 b gis ikke 
skjenkebevilling for utøvelse ved gatekjøkken. 
 
Skjenkebevilling for Godlia Grill DA anbefales ikke. 
 
Tommy Skjervold (Frp) erklærte seg inhabil under behandling av saken, da han er 
byrådssekretær for næring. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Godlia Grill DA er registrert i Brønnøysundregisteret med næringskode 56.102 drift av 
gatekjøkken.  
I henhold til forskrift om serverings-, salgs- og skjenkebevillinger § 4 b gis ikke 
skjenkebevilling for utøvelse ved gatekjøkken. 
 
Skjenkebevilling for Godlia Grill DA anbefales ikke. 
 

 Sak 142 /09  Oppfølging av bystyrets vedtak av 17.122008 sak 464. 
Evaluering av nye oppgaver til bydelene 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydel Østensjø ønsker ikke å delta som forsøksbydel vedrørende overføring av bestilleransvar 
for drift og vedlikehold av lokale kommunale veier. 
 
Tommy Skjervold (Frp) erklærte seg inhabil under behandling av saken, da han er 
byrådssekretær for samferdsel. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
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Vedtak 
Bydel Østensjø ønsker ikke å delta som forsøksbydel vedrørende overføring av bestilleransvar 
for drift og vedlikehold av lokale kommunale veier. 
 

 Sak 143 /09  Barnefattigdom i Bydel Østensjø 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
Administrasjonen inviterer til et åpent møte i bydelens regi høsten 2009, der bydelens 
politikere inviteres spesielt og Fafo og Redd Barna bes om å innlede. Hensikten med møtet er 
på den ene siden å få en oversikt over fattigdommen i vår egen bydel, og på den andre siden 
få en diskusjon rundt hvordan bydelen kan jobbe på en best mulig måte for å forebygge og 
avdempe utslag av fattigdom blant barn. 
 
Astrid Arnslett (H) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Invitasjonen sendes til andre frivillige aktører i bydelen som jobber med liknende 
problemstillinger. 
 
Votering 
Det ble votert over begge forslagene under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Administrasjonen inviterer til et åpent møte i bydelens regi høsten 2009, der bydelens 
politikere inviteres spesielt og Fafo og Redd Barna bes om å innlede. Hensikten med 
møtet er på den ene siden å få en oversikt over fattigdommen i vår egen bydel, og på 
den andre siden få en diskusjon rundt hvordan bydelen kan jobbe på en best mulig 
måte for å forebygge og avdempe utslag av fattigdom blant barn. 

2. Invitasjonen sendes til andre frivillige aktører i bydelen som jobber med liknende 
problemstillinger. 

 
 
Bydel Østensjø, 17.09.2009 
 
 
Arnfinn Aabø (A) /s      Therese Kloumann Lundstedt 
BU-leder       BU-sekretær 
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